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Komise pro předsednictví ČR v Radě EU v roce 2022 (dále jen „komise“) – 4. 
jednání 
zápis z jednání konaného 19. 4. 2021 v 16:00 
 
Místo:  
Online jednání, Webex 
 
Přítomni:  
 
Členové:  
Ing. Martin Bednář, Mgr. Ing. Jaromír Beránek, Mgr. Patricia Cipro, Ing. Mariana Čapková, Mgr. Marta 
Gellová, Martin Churavý, cand. soc., Ing. Kristýna Jirátová, Ph.D., Mgr. Marek Polach, Mgr. Jakub 
Stárek, JUDr. Markéta Štalmachová  
 
Odborník s poradním hlasem: 
Mgr. Reda Ifrah 
 
Tajemnice: 
Mgr. et Mgr. Blanka Kučerová  
 
Hosté: 
kpt. Mgr. Martin Němec – vrchní komisař, krajské ředitelství policie hl. m Prahy 
Ing. Karel Andrle – ředitel odboru FON MHMP 
Ing. Adam Pajgrt – specialista strategie a rozvoje IPR 
Jitka Bendová – vedoucí kanceláře řízení a projektů a sekretariátu ředitele IPR 
 
Jednání řídil: Mgr. Reda Ifrah, odborník s poradním hlasem 
 
Zapsala: Mgr. et Mgr. Blanka Kučerová, tajemnice   
 
Program a obsah jednání: 
 

1. Zahájení jednání komise  

2. Prezentace draftu „Role HMP na nadcházejícím předsednictví ČR v Radě EU v roce 2022“   

3. Různé 

4. Závěr a shrnutí úkolů pro příští jednání 

 
Ad 1) 
Jednání bylo zahájeno Redou Ifrahem, odborníkem komise s poradním hlasem, který na počátku 
omluvil předsedu komise, Jiřího Pospíšila, který z důvodu urgentního pracovního jednání nemohl být na 
zahájení komise přítomen. Kolega Ifrah nejprve přivítal přítomné členy a hosty a nastínil průběh jednání. 
Ifrah seznámil komisi s programem jednání – tedy prezentací a diskusí nad druhou verzí draftu „Role 
HMP v nadcházejícím předsednictví ČR v Radě EU v roce 2022“, který byl zpracovaný odborem FON 
a Redou Ifrahem (pověřeným na předchozím jednání komise), a který byl včetně příloh distribuovaný 
všem členům komise před jednáním.       
 
Ad 2)  
Komise dále byla seznámena s upravenou verzí dokumentu, který bude dále sloužit jako základ pro 
návrh tisku do RHMP. Kolega Ifrah provedl přítomné celým dokumentem: ten v současné podobě 
navrhuje následující roviny prezentace HMP na předsednictví 2022: Účast na oficiálním programu 
předsednictví ČR, komunikační kampaň a doplňkové vzdělávací a kulturní aktivity. 
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Draft „Role HMP na nadcházejícím předsednictví ČR v Radě EU v roce 2022“: 
 
Reda Ifrah (odborník s poradním hlasem):   
Co se týče účasti HMP na oficiálním programu předsednictví, v draftu je navrženo zapojit se na 
tématech kultura a cestovní ruch, vzdělávání, životní prostředí, podnikání a digitalizace a inovace. 
Pověření zástupci komise (Reda Ifrah a Blanka Kučerová) se setkali v rámci nastavení těchto témat 
s relevantními ministerstvy (MK, MŽP, MPO, MD, MV, MZV), stejně jako s Úřadem vlády a gesčními 
členy Rady HMP. Nejčastěji byl ze strany resortů zájem o reprezentativní konferenční prostory HMP. 
Ze strany HMP byl prezentován zájem se aktivně podílet na oficiálních akcích těchto resortů (a to např. 
formou přítomnosti zástupce HMP na jednání, pořádáním side-eventů apod). Pověření zástupci komise 
u těchto témat rovněž zajistili podporu příslušných členů Rady HMP a zjišťovali jejich preference. 
V rámci kampaně se nabízí spolupráce s Úřadem vlády na speciální mapě pro přijíždějící delegáty 
(očekává se cca 35 000 delegátů), a to za předpokladu spolupráce s odbory KUC a OMM a Prague City 
Tourism. V případě OMM a Technologií HMP budou k dispozici i reklamní plochy či možnost vést 
pražskou kampaň na předsednictví přes web praha.eu či přes sociální sítě. Doplňkem takové kampaně 
budou i plánované kampaně odboru FON zaměřené na úspěšné projekty OP PPR.  
Ve věci vzdělávacích aktivit je předjednaná spolupráce s Eurocentrem Praha řízeného Úřadem vlády, 
se kterým by se mohly uskutečnit debaty na školách za účasti krajských politiků. Co se dále týče tématu 
studentů a škol, v řešení je navrhovaná soutěž o exkurzi do Bruselu či aktivita návštěv delegací na 
vybrané střední školy, o které nyní jedná radní Šimral s MŠMT. V rámci kulturních akcí se bude Praha 
prezentovat akcemi odboru KUC a Pražského domu v Bruselu. HMP rovněž dostalo nabídku od 
Kanceláře Evropského parlamentu v ČR zúčastnit se slavnostního zahájení plánované výstavy Europe 
Experience.        
    
Členové komise byli dále vyzváni k diskusí nad prezentovaným draftem: 
 
kpt. Martin Němec (krajské ředitelství policie hl. m. Prahy): 
Kpt. Němec reagoval na zvolené priority v prezentovaném draftu. Uvedl, že jak již poslal tajemnici ve 
formě připomínky před jednáním, dle jeho názoru chybí priorita bezpečnosti, kterou je nutné zahrnout 
pro koordinaci veřejného pořádku během předsednictví. Dodal, že prioritu bezpečnosti by rovněž měla 
schválit Rada HMP, a to z toho důvodu, aby byly všechny odbory MHMP nápomocné při zajišťování 
bezpečnosti během plánovaných akcí.    
 
Reakce Markéty Štalmachové: Ředitelka odboru bezpečnosti doplnila, že s kpt. Němcem již v oblasti 
bezpečnosti spolupracují. Uvedla, že přestože se provozní hledisko může nyní zdát jako předčasné, je 
nutné již nyní zajistit součinnost všech relevantních subjektů, které budou na předsednictví 
spolupracovat. 
 
Reakce Redy Ifraha: Kolega Ifrah v reakci uvedl, že nebude-li ze strany členů komise vyjádřen 
nesouhlas, bude na základě podnětu bude téma bezpečnosti zařazeno do materiálu předkládaného 
Radě HMP.  
    
Marek Polach (Pražský dům v Bruselu): 
Kolega Polach doplnil draft o informaci z nedávné koordinace kulturního programu Pražského domu a 
odboru KUC s Úřadem vlády. Na schůzce se mimo jiné dozvěděli, že výstava Toyen v bruselském 
Bozaru, která byla na minulých jednáních diskutována, nebude zaměřena pouze na tuto umělkyni – 
bude to výstava českého surrealismu, jejíž součástí bude i zmiňovaná umělkyně Toyen. Kolega dále 
předal slovo kolegyni Jirátové, která byla na koordinační schůzce rovněž přítomna.  
 
Kristýna Jirátová (odbor KUC MHMP): 
Kolegyně Jirátová doplnila, že Úřad vlády se ve svém kulturním programu chce věnovat zejména umění 
ve veřejném prostoru, což shledává jako vhodnou iniciativu. Co se týče indikativního programu odboru 
KUC během předsednictví, který byl již komisi prezentován, informovala o změnách a novinkách: 
seznámila komisi s akcí s názvem Festival M3 zaměřené na umění v prostoru. České umění v rámci 
festivalu bude rozváženo po železnici do zahraničí – samotná díla by pak byla vystavovaná přímo ve 
vagonech či nádražích evropských měst, kde bude probíhat i doprovodný program. Jirátová dále 
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informovala o konferenci o udržitelném cestovním ruchu, kterou bude organizovat Prague City Tourism 
ve spolupráci s Eurocities, a která je již v procesu plánování.     
 
Reakce Redy Ifraha: 
Kolega Ifrah poděkoval všem za vstup do diskuse a za aktualizace ohledně kulturního programu.  
 
Ad 3) 
U bodu „Různé“ bylo slovo předáno pozvanému hostu, Adamovi Pajgrtovi z IPR, který na komisi přišel 
na žádost náměstka Hlaváčka prezentovat výstavu URBANIA. 
  
Adam Pajgrt (IPR): 
Pajgrt na jednání sdílel prezentaci výstavy URBANIA, která sklidila úspěch u nás i v zahraničí. Jedná 
se o interaktivní výstavu, která byla nominovaná do designové soutěže DEZEEN 2020. V současné 
době přišla prestižní nabídka uvést výstavu příští rok v bruselském Bozar. Pajgrt přednesl plán na 
realizaci této výstavy během předsednictví 2022 jak v Bozar, tak v pražském CAMP, čímž by se zvýšil 
dosah sdělení výstavy. Výstava se svou tematikou soustředí na přínosy mezinárodní spolupráce a 
mezinárodních projektů, pohled českých měst na Brusel, a naopak Bruselu na česká města, a také na 
pozitivní motivaci návštěvníků výstavy v tom smyslu, aby došlo k uvědomění, že i oni jsou hybateli 
veřejného prostoru. Pajgrt prezentaci doplnil fotografiemi z již proběhlé výstavy. Cílem prezentace na 
komisi bylo získat názor členů komise, zda by tato výstava byla relevantním příspěvkem do 
předsednictví ČR 2022.  
 
Reakce Kristýny Jirátové: 
Kolegyně Jirátová uvedla, že tato výstava má plnou podporu odboru KUC a odkázala na chystanou 
tematickou výzvu grantu v oblasti kultury a umění zaměřenou na CZ PRES 2022, která bude v létě 
vyhlášena a kam by jistě bylo vhodné se s touto výstavou přihlásit.      
 
Reakce Jaromíra Beránka: 
Kolega Beránek poděkoval za prezentaci, a i on vyslovil jasnou podporu této výstavě.  
 
Reakce Redy Ifraha: 
Kolega Ifrah rovněž poděkoval za prezentaci a uvedl, že informace o této výstavě předá Úřadu vlády při 
příštím společném jednání.  
 
Kolega dále vyzval členy komise k hlasování nad podporou výstavy URBANIA. Podpora výstavy byla 
schválena všemi přítomnými.  
 
Členové komise byli dále vyzváni k diskusí nad prezentovaným draftem: 
 
Jaromír Beránek (zastupitel za Piráty): 
Zastupitel Beránek nadnesl otázku koordinace všech aktivit, které jsou v draftu navržené. Přestože za 
jednotlivé akce budou mít zodpovědnost konkrétní odbory, je dle jeho názoru důležité, aby měl někdo 
na starosti centrální koordinaci celého programu a měl přehled o veškeré komunikaci. 
 
Reakce Blanky Kučerové: 
Tajemnice Kučerová souhlasila, že je určitě vhodné, aby měl někdo o všech aktivitách přehled a 
koordinoval komunikaci s jednotlivými subjekty. Uvedla, že pokud nikdo z komise nemá jiné preference 
či návrhy, bude mít koordinaci v rukou předseda komise s podporou odboru FON v roli tajemníka komise 
a s podporou pověřeného člena komise, Redy Ifraha.  
 
Martin Churavý (oddělení zahraničních vztahů a protokolárních záležitostí MHMP): 
Kolega Churavý měl dále připomínku k příloze draftu týkající se seznamu navrhovaných akcí k podpoře, 
který by rád doplnil. Jednalo by se o akt předání štafety předsednictví v Radě EU mezi hlavními městy 
Paříží a Prahou, která mají mezi sebou uzavřená meziměstská partnerství. Symbolické předání by 
mohlo proběhnout mezi pařížskou starostkou a pražským primátorem, a to v obou metropolích. Toto 
předání by mohl doprovázet kulturně-společenský program.   
 
Reakce Redy Ifraha: 



HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Kolega Ifrah poděkoval za příspěvek a uvedl, že jeho doplnění do materiálu je jistě vhodné. Dále se 
dotázal na případné financování této akce, aby se mohla komise inspirovat při přípravě jiných aktivit. 
 
Reakce Martina Churavého: 
V otázce rozpočtu kolega Churavý uvedl, že pevně věří, že v příštím roce bude rozpočet oddělení vyšší 
a že i tato akce bude zohledněna v rozpočtových opatřeních MHMP.  
 
Marek Polach (Pražský dům v Bruselu): 
Kolega Polach se dále dotázal na časový plán komise pro předsednictví – jak nyní bude koordinace 
probíhat a kdy komise plánuje materiál předložit Radě HMP. 
 
Reakce Redy Ifraha: 
Kolega Ifrah nastínil aktuální plán: nyní je materiál stále v režimu revizí, bude doplněn o připomínky ze 
strany komise a o výsledky dalších schůzek, které pověřené zástupce komise čekají (MMR, GSA apod). 
Materiál bude diskutován s relevantními radními a odbory MHMP. Následně by byl předložen do 
připomínkového řízení odborem FON a následně do Rady HMP. Vzhledem k tomu, že již v létě se začne 
řešit rozpočet HMP na další kalendářní rok, měl by být materiál ze strany komise hotový již koncem 
května.  
 
Ad 4) 
Reda Ifrah poděkoval všem přítomným za diskusi. Požádal přítomné, aby hlasováním vyjádřili souhlas 
s materiálem, který jim byl předložen.  
 
Materiál byl schválen všemi přítomnými a Reda Ifrah shrnul závěr do několika bodů: 
 

• Vyjednávání s Úřadem vlády, resorty a dalšími partnery HMP budou pokračovat, účast na 
jednáních budou zajišťovat pověření členové komise – Reda Ifrah a tajemnice Blanka 
Kučerová.   
 

• Pověření členové dále zajistí připomínky k materiálu od relevantních subjektů MHMP. 
 

• S finální podobou materiálu na Radu HMP budou členové komise seznámení. V případě 
potřeby bylo by svoláno jednání.  
 

Odborník s poradním hlasem Reda Ifrah poděkoval všem přítomným členům i hostům za účast na 4. 
jednání a ukončil jednání v 17:20 hodin. 

 
Zápis z tohoto jednání bude zaslán všem účastníkům elektronicky. 
 
Za správnost: 
Reda Ifrah  


